

No. 9574. AGREEMENT ON THE RESCUE OF ASTRONAUTS, THE RETURN OF ASTRONAUTS AND THE RETURN OF OBJECTS LAUNCHED INTO OUTER SPACE. OPENED FOR SIGNATURE AT LONDON, MOSCOW AND WASHINGTON ON 22 APRIL 1968<sup>1</sup>

N° 9574. ACCORD SUR LE SAUVETAGE DES ASTRONAUTES, LE RETOUR DES ASTRONAUTES ET LA RESTITUTION DES OBJETS LANCÉS DANS L'ESPACE EXTRA-ATMOSPHÉRIQUE. OUVERT À LA SIGNATURE À LONDRES, MOSCOU ET WASHINGTON LE 22 AVRIL 1968<sup>1</sup>

---

#### RATIFICATION

*Instrument deposited with the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland on:*

17 February 1972

FEDERAL REPUBLIC OF GERMANY

(With a declaration that the Agreement also applies to *Land Berlin* with effect from the same day as it enters into force for the Federal Republic of Germany.)

*Certified statement was registered by the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland on 14 September 1972.*

---

#### RATIFICATION

*Instrument déposé auprès du Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord le :*

17 février 1972

RÉPUBLIQUE FÉDÉRALE D'ALLEMAGNE

(Avec déclaration que l'Accord sera également applicable au *Land de Berlin* à compter du jour de son entrée en vigueur pour la République fédérale d'Allemagne.)

*La déclaration certifiée a été enregistrée par le Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord le 14 septembre 1972.*

---

<sup>1</sup> United Nations, *Treaty Series*, vol. 672, p. 119; for subsequent actions, see references in Cumulative Index No. 10, as well as annex A in volumes 719, 724, 727, 732, 737, 753, 757, 772, 776, 792, 797, 808, 820 and 823.

---

<sup>1</sup> Nations Unies, *Recueil des Traités*, vol. 672, p. 119; pour les faits ultérieurs, voir les références données dans l'Index cumulatif n° 10, ainsi que l'annexe A des volumes 719, 724, 727, 732, 737, 753, 757, 772, 776, 792, 797, 808, 820 et 823.